
... REGION 
,., DALARNA 

_edningsstöd och Strategi 

PROTOKOLL 
FRID 

Sammanträde 2022-09-22 

§§ 21 - 31 

Protokoll från Funktionshinderrådets sammanträde 
Dag/tid: 2022-09-22, kl.09.30 -12.00. 
Plats: Funktionsrätt Dalarna, Kvarnsveden 

Beslutande 
Lisbet Mörk Amnelius (DSP), Ordförande 
Sofia Jarl (C) 
Kjell Persson (S) 
Gunilla Franklin (M) 
Liv Lunde Andersson (S) 
Abbe Ronsten (S) 
Mariana Sörbergs, Rörelsegruppen 
Christina Jaako, Rörelsegruppen 
Susanne Borg, Syngruppen, 
Anita Skagerud , Hörselgruppen 
Hans Larsson, Medicingruppen 
Astrid Seter, Psykiatrigruppen 

Ersättare 
Monika Utter, (MP) 
Britt-Marie Essell (S) 
Yvonne Törnqvist, Rörelsegruppen 

Adjungerade 
Mikael Henriksson, ers. för Sofia Knöös 
Fredrik Lindström, Funktionsrätt Dalarna 

Föredragande 
Helena Ernlund, Smittskyddsenheten 
Agneta Haraldsson, Social Hållbarhet 
Sofia Jarl, HSN 
Linus Nielsen, Dalarnas Hjälpmedelscenter 
Mats Rosin, Tjänsteman i rådet 

Sekreterare 
Mats Rosin, Ledningsstöd och Strategi 

Sida 1 (9) 



.. REGION r-f oALARNA 

Ledningsstöd och strategi 

Övriga tjänstemän 
Karin Bennhult, Tolk 
Kicki Åkerström,Tolk 

PROTOKOLL 
FRID 

2022-09-22 
Sida 2 (9) 



.. REGION r-'f DALARNA 

Ledningsstöd och strategi 

Innehållsförteckning 

PROTOKOLL 
FRID 

2022-09-22 
Sida 3 (9) 

§ 21 Inledning .. ... . ............ . ........ ... .. .. ................. ...... .. .............. .. . ... .. .. .. .... 4 
§ 22 Protokolljustering . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 4 
§ 23 Dagordning ........... . ..... . ..... . .. . ........... . .... ..... .... ... .............................. 4 
§ 24 Föregående protokoll ............. .. ........... . ............ ........ . ... ... .. ... .... . .. .. . ... 4 

Information 

§ 25 Information - Regionen ..... ........................ .............. ... .. .... ...... . ...... ....... 5 
§ 26 Ledamöternas Information ..................... ........ . ..... . .. . .... ............ ..... ....... .. 6 
§ 27 Funktionshinderrådets Bryggrupp,Trafikgrupp, Digitalgrupp ........................ . 7 
§ 28 Nominering av ledamöter till FRID inför ny mandatperiod .. . ... .... ................... 7 

Avslutning och protokolljustering 

§ 29 Övriga frågor.... .. .. ................................... ............... .. ... ................... .7 
§ 30 Nästa möte .... ...... ... ........ ...... ... . .. ...... .... .... ............ .. ......... ................. 7 

§ 31 Avslutning .... .. ........ . .... .... .. .. .. ........... . ..... ............... ....... . .................... 7 
Protokolljustering ........... .. .... .... ..... ..... .... ...... ..... ... .. . .... ....... .... .. ........ .. . 8 
Bilaga ................................................................ .. .. . .. ... . .. . .. . ............... 9 



.. REGION 
r-lDALARNA 

Ledningsstöd och strategi 

PROTOKOLL 
FRID 

2022-09-22 

Inledning och protokolljustering 

§ 21 Inledning 

Sida 4 (9) 

Ordförande Lisbet Mörk Amnelius, hälsar alla välkomna till dagens 
sammanträde i Funktionshinderrådet. Därefter följer en presentationsrunda 
bland närvarande ledamöter. 

§ 22 Protokolljustering 

Yvonne Törnqvist, utses att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

§ 23 Dagordning 

Ordförande går igenom dagordning. Kan vi arbeta 
efter föreslagen dagordning? 

Funktionshinderrådets beslut 
Att dagordning godkänns. 

§ 24 Anmälningsärenden - Föregående protokoll i FRID. 

Inga frågor eller övriga synpunkter framkommer på FRID protokoll. 

Funktionshinderrådets beslut 

Att föregående protokoll och mötesanteckning, läggs till handlingarna. 
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Helena Ernlund från Smittskyddsenheten informerade om Covid-situationen 
just nu. Helena gjorde en beskrivning av smittvågorna och gjorde en tillbaka
blick från pandemistarten den 31 januari 2020, och visade den snabba ut
vecklingen av pandemin i Dalarna. Pandemin är ännu inte över. Den 21 
september befanns 35 personer inneliggande med samtidig Covid med 
annan sjukdom. 3 inneliggande med Covid . Helena gjorde också en be
skrivning av antalet bekräftade fall per kommun i Dalarna under vecka 37. 
Det rekommenderas en ny "höstdos" från den 1 september. Gjordes 
också en beskrivning av vad som räknas som riskgrupper. Det in
formerades också om att man bokar sin tid för vaccination på 1177, 
liksom vart man kan vända sig för hjälp med att boka tid. Se vidare bifogad 
presentation. 

Våld i nära relationer - att upptäcka och identifiera våldsutsatthet 

Agneta Haraldsson informerar om Våld i nära relationer och att upptäcka och 
identifiera våldsutsatthet. Agneta informerar om Hälso- och sjukvårdens och 
tandvårdens uppdrag, olika typer av våld, statistik och saker att tänka på. Se 
vidare bifogad sammanfattning på presentationen. 

Information från Hälso- och sjukvårdsnämnden 

Sofia Jarl informerar från Hälso- och sjukvårdsnämnden: 
* Öppet nu att boka sig för Covidvaccin dos 4, planeras nu också för dos 5. 
* Rekordlång kösituation till Hörcentralen, nu cirka 1 års väntetid. Särskilda 

satsningar ska göras. 
* Ny bedömningsenhet för sjukvård har upprättats i Djurås, bemannad av 

ambulanspersonal. 
* Ny upphandling på gång för medicinsk fotvård, har varit svårt att få in anbud. 
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* Psykiatriakuten i Säter ska flyttas till Falun . ECT- behandlingen som varit i 
Falun ska flyttas till Säter. 

* Ny ambulansbuss har tagits i drift som transporterar patienter från länet till 
Uppsala och Stockholm. Det finns 28 sittplatser och 4 platser för liggande 
patienter. I bussens besättning finns 3 ambulanssjuksköterskor, varav en 
kör bussen. Bussen kan även användas vid större olyckor och evenemang i 
länet. 

Information och frågor kring hjälpmedel 

Linus Nielsen, verksamhetschef för teknik och logistik vid Dalarnas 
Hjälpmedelscentrum informerade om DHC : s organisation i stort. 
Enheten är en logistik och expertfunktion. Man förskriver inte 
Hjälpmedel. Idag finns det ingen tekniker som arbetar utanför kontorstid. 
Åtgärd av fel på hjälpmedel ska vara påbörjat inom två arbetsdagar. 
Fredrik säger att punktering på rullstol utanför kontorstid är problematiskt. 
Alternativet är att åka till cykelaffär, men det blir då höga kostnader för 
brukaren. Jourverksamhet underkontorstid fanns tidigare. Linus tar till sig 
synpunkterna. 

§ 26 Ledamöternas information från respektive förening 

HRF - Anita, 60+ mässa pågår just nu. Hörselskadades vecka i mitten av 
oktober. 

FUB - Astrid, Kokbok för att motverka övervikt, studiecirklar kring detta. 
Seminarieserier i b.la. God man och förvaltare , Hur komma åt 
Information, individuell plan, självbestämmande och sekretess etc. 

SRF - Susanne, Synskadades dag i oktober. 
FRD - Fredrik, Hjälpmedelsmässa i Örebro 26-27 oktober. 
DHR - Kristina, Säter är otillgängligt just nu pga. flera pågående byg

gnationer. 
Diab.- Hans, Svårt att tillsätta ledamöter i styrelser. 
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Delaktighet i byggnationerna vid Mora lasarett av b.la. huvudentre, ny vård
central, habilitering och BUP mm. Genomgång av viktiga planerade projekt i 
Regionen och vilka som är viktiga för FRID att ta del av. 

FRID Trafikgrupp 
Hänvisar till senaste mötesanteckningar som bifogas protokollet! 

FRID Digitalgrupp 
Möte nu inplanerat för att diskutera upplägg för denna grupp! 

§ 28 Nominering av ledamöter till FRID inför ny mandatperiod 

Mats R informerar om att det är dags att nominera ledamöter inför 
Den nya mandatperioden . Handlingar om detta har skickats ut till 
samtliga ledamöter i FRID och till samtliga länets ordföranden i 
Funktionshinderföreningarna. Nomineringar ska vara inskickade 
Den 15 oktober. 

§ 29 ÖVRIGA FRÅGOR 

* Mariana informerar om att man i Omvårdnadsforum ska tala om patient
samverkan via ett digitalt möte. 

* Mariana har återkommit med svar på en fråga som diskuterades i rådet den 
24 april, "Vad skulle du som ledamot för funktionshinderrörelsen vilja för
Ändra i Region Dalarna om du fick bestämma"? Svaret bifogas protokollet. 
Se bilaga. 

Avslutning och protokolljustering 

§ 30 Nästa möte 

Nästa datum för möte i Funktionshinderrådet är den17 november, kl.09.30-
12.00. 
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Ordförande tackar för dagens möte samt förklarar 
sammanträdet avslutat. 

Protokolljustering 

Vid protokollet 

Y. onne Törnqvist 
ustering 
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Mariana Sörbergs komplement till tidigare frågeställning; "Vad skulle du som ledamot 
för funktionshinderrörelsen vilja förändra i Region Dalarna om du fick bestämma"? 

1. VIP-fil för kroniker sparar liv, lidande och pengar 
https://neuro.se/artiklar/vaard-och-rehabilitering/vip-fil-foer-kroniker-sparar-liv
lidande-och-pengar/ 
2. Övernattningsmöjligheter på patienthotellet för långväga patienter med morgontid 
för sitt besök. 
3. Förbättrad rehab/träning för neurologikst sjuka . 
https://www.folkhalsasverige.se/folkhalsa/sloseri-att-inte-satsa-pa-neurologisk

rehabilitering/ 
4. Vårdcentralerna måste vara mera tillgängliga för att avlasta akutmottagningarna. 
(bemanna upp vårdcentralerna.) (God och nära vård) Vissa dagar så tar 
vårdcentralen inte ens emot telefonsamtal pga personalbrist. 
5. Bättre bevakning handikapp-p-platser vid Falu Lasarett. Om man som 
funktionshindrad säger till någon som inte borde stå där blir det aggressioner och hot. 
6. Reparationer av hjälpmedel på jourtid samt möjlighet att låna hjälpmedel under 
reparationstiden. 
7. Finns fritidshjälpmedel i Dalarna? 
8. Regionen har dålig kontroll på att hjälpmedel återlämnas. (slöseri med 
skattepengar) 
9. Visit Dalarna borde ha en lista på tillgängliga besöksmål. Är detta något som 
regionen kan trycka på om? 




